
Debat ober t per Ca l«Anita de Roses

La jornada per consultar els ve�ns sobre el seu �s i si es ref� la fa�ana

mostra par tidaris i detractors de mantenir-lo

ROSES | G.TUBERT

Tres propostes sobre la fa�ana criticada per falta de llum i la consulta sobre els usos, per� m�ltiples opinions. La

jornada de por tes ober tes que va organitzar l'equip de govern de Roses a l'edif ici Ca l'Anita va rebre ahir

centenars de visitants. Alguns d'ells, preguntats per Diari de Girona, es van mostrar par tidaris de canviar la

fa�ana extraient algunes de les plaques, d'altres van manifestar la voluntat de mantenir-ho i aix� evitar noves

inversions. En el que gaireb� tots els enquestats van coincidir �s en qu� cal mantenir la voluntat de l'Anna Mar�s,

que va cedir l'antiga casa amb la condici� que es destin�s a usos culturals o formatius aix� com que es

dediquessin almenys els baixos a un espai d'exposicions. Unes 300 persones van par ticipar en la consulta i el

consistori valora positivament l'assist�ncia. Esperen tenir els resultats a principis de la setmana vinent.

L'equipament va obrir les por tes a les deu del mat� f ins a les dues i de quatre a set de la tarda. Durant el mat�,

per�, gaireb� 150 persones ja havien visitat les instalálacions per con�ixer de primera m� el controver tit edif ici,

de moment, sense �s. Tamb� hi van assitir regidors de l'oposici� i l'exalcaldessa, Magda Casamitjana (PSC), que

aquesta setmana ja criticava en aquest diari la decisi� de l'equip de govern. A l'entrada, se'ls lliurava un d�ptic

amb la informaci� del proc�s de cessi� i la voluntat del consistori d'exercir la par ticipaci� ciutadana en aquest

proc�s.

La voluntat de l'Anita

Al lateral, l'enquesta que es lliurava en una urna al f inal de la visita. D'entre les q�estions que s'hi van plantejar hi

havia la de respectar la voluntat de Mar�s, coneguda com l'Anita, redistribuint la planta baixa per conver tir-la en

una sala d'exposicions i saber a qu� vol la poblaci� que es dediquin la resta de plantes. Finalment, si s'ha de

mantenir l'actual fa�ana, s'hi s'han de retirar totes les plaques o b� retirar-ne algunes. En aquest apar tat, se'ls va

informar de l'impor t de les actuacions. Aix�, treure-la tota costaria uns 60.000 euros i retirar-ne una par t, 20.000.

Aquest va ser, precisament, un dels punts de debat entre els assistents. Alguns, tot i manifestar que segurament

no era la fa�ana adequada, consideraven que ara ja estava fet, que havia suposat una inversi� molt gran i que,

per contra del que creien, ja hi havia molta llum. "Jo els dir� que no ho canvi�n. Segurament no seria la fa�ana

que jo escolliria i menys a davant de mar, amb les vistes que t�, per� ja est� b� com est�", explica un dels ve�ns.

D'altres asseguraven que tot i que en el seu moment van esdevenir ferms detractators del mosaic que cobreix

l'edif ici ara, un cop visitat, "no �s tan terror�f ic com ho pintaven, jo ho deixaria aix�", explicava un altre.

"A mi no m'agradava de fora per� un cop dins veig que si no hi hagu�s aix�, haurien d'inver tir en moltes persianes

perqu� entraria massa llum. Crec que no cal tocar-ho i de dins est� molt b�, hi ha moltes aules", explicava una

ve�na que es va acostar f ins a l'espai per visitar-lo. Una altra, en canvi, va assegurar que escolliria l'opci� de

treure algunes de les peces per aconseguir m�s llum i millors vistes. "Tot i que pensava que era m�s fosc, jo

triar� la tercera opci�", assegurava. Tamb� ho assegurava un altre ve� en escoltar la decisi�. "Em sembla molt

?funcional per� en trauria una mica per veure les f inestres", ?afegia. "Jo crec que hi ha prou llum, tamb� estaria

b� que n'hi hagu�s m�s, per� ara cal ?estalviar", explicava Sergi Forrellad.

D'altres es van mostrar en ?contra del mosaic de la fa�ana. "A mi no m'acaba de conv�ncer. Tamb� he vist que hi

ha acabats mal fets per ser un edif ici encara per estrenar", explicava.

Tots coincidien, per�, que cal respectar els usos formatius i ?posar-lo en funcionament com m�s aviat millor.

"Estem pagant un espai per als cursos de catal� o d'altres coses tenint un lloc que �s nostre i t� aules",

explicaven ?alguns. Tamb� veuen b� que hi hagi un espai per a exposicions, almenys, a la planta baixa.



"L'�s era una condici�"

Per� qui m�s va defensar aquesta opci� va ser una de les ?marmessores de l'Anita, la Pola Coll, que va

trasmetre les condicions que aquesta va posar per a cessi�. A banda de la discussi� per la ?fa�ana, "que

tampoc veig ?malament perqu� hi entra llum", la Pola va manifestar que no es pot consultar sobre els usos de

l'espai perqu� es tractava de les condicions. "L'alcalde, Carles P�ramo (CiU), ja m'ha dit que far� tot el possible

per treure l'arxiu i ?magatzem perqu� s'hi pugui fer una sala d'exposicions a la planta ?baixa per� l'Anita volia

que aix� fos per als joves perqu� ella se'ls ?estimava molt", va explicar Coll. "Ella va tenir f ills i sempre tenia

detalls per als m�s petits, f ins i tot quan era una nena. Hi ha molt ?jovent que no pot marxar fora a ?estudiar i

aqu� se'ls podrien ?ensenyar coses. A nivell de gustos �s discutible per� els usos no", va sentenciar.
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